



Snohomish Health District proclamation

WHEREAS, on December 4, 2000, the United Nations General Assembly, taking into account the large and increasing number of migrants in the world, proclaimed December 18 International Migrants Day; and

WHEREAS, the UN Migration Agency, the International Organizations for Migration, defines a migrant as any person who is moving or has moved across an international border or within a State away from their habitual place of residence, regardless of the person's legal status, whether the movement is voluntary or involuntary, what the cases for the movement are, or what the length of the stay is; and

WHEREAS, the estimated number of international migrants has increased over the past five decades, with approximately 281 million international migrants currently living in a country other than their country of birth; and

WHEREAS, the number of international migrants is expected to continue to increase due to poverty, lack of security, lack of access to basic services, conflict, environmental degradation and disasters; and

WHEREAS, the COVID-19 pandemic has exacerbated existing inequalities in certain populations, which may include refugees and migrants, particularly those in irregular situations; and

WHEREAS, at the end of 2021, a staggering 59.1 million people were internally displaced, with 53.2 million of that number due to conflict and violence and 5.9 million due to disasters; and

WHEREAS, the Snohomish Health District has performed more than 259 health screenings for migrants in 2022, a number that is more than twice that of new arrivals in 2021; and

WHEREAS, while some regions are affected more than others, no nation is spared the risks of displacement.

NOW, THEREFORE, BE IT RESOLVED that the Snohomish Health District Board of Health hereby recognizes December 18, 2022, as International Migrants Day and acknowledges the nearly 300 million migrants around the world and the need to ensure that their inalienable rights, threatened by the various global crises, are respected.

ADOPTED this 13th day of December 2022

Julieta Altamirano-Crosby, PhD, Chair, Board of Health



Snohomish Health District Proclamación

CONSIDERANDO QUE, el 4 de diciembre de 2000, la Asamblea General de las Naciones Unidas, teniendo en cuenta el gran y creciente número de migrantes en el mundo, proclamó el 18 de diciembre Día Internacional del Migrante; y

CONSIDERANDO QUE, la Agencia de las Naciones Unidas para las Migraciones, la Organización Internacional para las Migraciones, define al migrante como toda persona que se desplaza o se ha desplazado a través de una frontera internacional o dentro de un Estado fuera de su lugar de residencia habitual, independientemente de la situación jurídica de la persona, de si el desplazamiento es voluntario o involuntario, de los motivos del desplazamiento o de la duración de la estancia; y

CONSIDERANDO QUE, el número estimado de migrantes internacionales ha aumentado en las últimas cinco décadas, con aproximadamente 281 millones de migrantes internacionales que viven actualmente en un país distinto de su país de nacimiento; y

CONSIDERANDO QUE, se prevé que el número de migrantes internacionales siga aumentando debido a la pobreza, la falta de seguridad, la falta de acceso a los servicios básicos, los conflictos, la degradación del medio ambiente y las catástrofes; y

CONSIDERANDO QUE, la pandemia de COVID-19 ha exacerbado las desigualdades existentes en determinadas poblaciones, entre las que pueden encontrarse los refugiados y los migrantes, en particular los que se encuentran en situación irregular; y

CONSIDERANDO QUE, a finales de 2021, la asombrosa cifra de 59,1 millones de personas eran desplazados internos, de los cuales 53,2 millones se debían a conflictos y violencia y 5,9 millones a catástrofes; y

CONSIDERANDO QUE, el Distrito de Salud de Snohomish ha realizado más de 259 exámenes de salud para migrantes en 2022, un número que es más del doble que el de los recién llegados en 2021; y

CONSIDERANDO QUE, si bien algunas regiones se ven más afectadas que otras, ninguna nación se libra de los riesgos del desplazamiento.

AHORA, POR LO TANTO, SE RESUELVE que la Junta de Salud del Distrito de Salud de Snohomish reconoce por la presente el 18 de diciembre de 2022 como Día Internacional del Migrante y reconoce a los casi 300 millones de migrantes en todo el mundo y la necesidad de garantizar que se respeten sus derechos inalienables, amenazados por las diversas crisis mundiales.

ADOPTADA el 13 de diciembre de 2022

Dra. Julieta Altamirano-Crosby, Presidenta del Consejo de Salud